
Verksamhetsberättelse 2023 för 

Föreningen Jöns Henrikssons Minne 
        

   

 

 

Föreningen höll sitt årsmöte den 23 mars i Kulturhuset, Östra Sallerup och 26 

medlemmar var närvarande. Föreningen har 153 medlemmar, varav 3 st. är 

hedersmedlemmar. Under årsmötet, respektive konstituerande styrelsemöte, fick 

styrelsen följande sammansättning: Ann-Sofie Haraldsson ordf.  Eva Grip v. ordf.  

Göran Vancsa kassör, Lennart Hansson sekr.  Robert Frank, Tommy Svanberg och 

Ingrid Bromander samt Kaj von Appen-Engström som suppleant (t.o.m. 19 juni). 

Föreningen har haft följande kontaktpersoner med olika ansvarsområden: Parkarbete - 

Robert Frank.  Guidning, arrangemang och marknadsföring - Eva Grip. Parkens biologi 

- Lena Ansebo. 1600-talsmat - Yvonne Mortier. Utställningsmodellen - Gunilla 

Almqvist samt Hemsidan - Ann-Sofie Haraldsson. 

 

Föreningen har under året hållit 10 st protokollförda styrelsesammanträden.      

- Föreningen har för 2023 fått 13 290 kr i verksamhetsbidrag från Hörby kommun. 

Som mot-prestation skulle vi bland annat guida i 1600-talsparken i Östra Sallerup, 

samt vid efterfrågan informera skolklasser och äldreboenden om parken. 

- Föreningen fick beviljat ett utvecklingsbidrag från Region Skåne (2022) på 49 000 

kr till en förstudie om hur man kan forska vidare om parken. Förstudien har gjorts av 

Aja Guldåker, Kulturen Lund, under våren 2023. Den resulterat i en rapport 2023:10, 

1600-talsparken Karl XI stenar, som innehåller historik över vad som gjorts och 

förslag på nya forskningsprojekt. Aja Guldåker har presenterat rapporten muntligt vid 

ett möte med 8 medlemmar i Lund den 5 oktober. 

- Guidning har pågått på söndagar från april t.o.m. oktober och ca 50 personer har 

deltagit. Ca 40 personer har guidats på gruppguidningar under året, samt att en grupp 

på 18 personer har guidats enbart vid modellen i kulturhuset. Under de guidningar 

som har genomförts har besökare fått gå en längre väg till parken västerifrån.  

- Några av föreningens guider har tagit fram nya texter som beskriver historien kring 

livet som modellen visar, i vårt rum i Kulturhuset. 

- Den 2 april arrangerade vi ett fördrag i Pärups Bygdegård på temat, Trollkvinnor, 

spågubbar och kloka gummor, med syskonen Andreas och Anna Karlsson från 

Halland. 74 st besökte föredraget varav 35 var medlemmar. Till detta föredrag hade vi 

sökt och fått beviljat bidrag från Hörby kommun. 

- Den 27 maj deltog 16 medlemmar samt 5 övriga i en studierundvandring i Lund, 

med inriktning på 1600-talet, som avslutades med en måltid på Kulturen. 

- Vid Hörby kommuns nationaldagsfirande på Söderängen den 6 juni, fick barn testa 

föreningens käpphästar, vilket uppskattades. 

 

 

 



-  

  
Salen var i stort sätt fullsatt.       Foto: Ingela Jarlsson 

 

Föreningen arrangerade ett föredrag med Gunnar Wetterberg i Pärups bygdegård den 

22 oktober, med 92 åhörare. Ett historiskt föredrag med inriktning på prästerna på 

1600-talet med Jöns Henriksson och Skånes historia och dialekt. Efter föredraget 

serverades kaffe med hembakat. Till föredraget hade vi sökt och fått beviljat bidrag 

till aktiviteten från Sparbanksstiftelsen Färs & Frosta samt från Hörby kommun. I 

samband med anmälan till föredraget hade även ett antal personer tecknat 

medlemskap i föreningen.   

- Vi de tillfällen Kulturhuset har haft större arrangemang, har vi haft vårt 

utställningsrum bemannat.  

- Eftersom markägaren till parken sa upp avtalet under hösten 2021, har styrelsen 

under året försökt på olika sätt att förändra situationen. Bland annat har vi sett över 

möjligheterna för en ny väg till parken västerifrån, som inte har lyckats. Eftersom vi 

inte har något avtal har vi ej kunnat söka skötselbidrag för parken från Länsstyrelsen 

detta året. Den 3 juli tog några av föreningens medlemmar bort äldre fårstaket från 

parken, samt att senare har mindre rensning i parken utförts, allt på ideell väg. Under 

året har vi också på olika sätt haft kontakt med markägaren. Markägaren har under 

hösten skrivit brev till Hörby kommun om att kommunen skulle kunna bli 

projektledare och söka de bidrag som föreningen tidigare gjort för parken, och där de 

även skulle kunna söka för sina administrationskostnader. Dessförinnan hade 

Länsstyrelsen skrivit en promemoria om parkens värde. Denna fråga behandlades vid 

ett möte den 18 oktober, med markägaren, tre tjänstemän från kommunen samt två 

representanter från vår förening. Detta möte blev ett negativt besked från kommunen 

där kommunen inte ansåg sig kunna bli en sådan part och hänvisade till 

likabehandlings-principen. Bortforsling av broar och spänger har därefter påbörjats. 



- Ett projekt med att ta fram en film om parken har pågått under året. Till att bekosta 

denna film har vi sökt och fått beviljat ett bidrag från Hörby kommun. I samband 

med årsmötet på våren fick vi kontakt med en medlem i föreningen som har tagit sig 

på att redigera inspelat materiel till en längre och en kortare film, vilket nu är klart.  

- Vårt informationsblad om parken och föreningen uppdateras löpande och detta finns 

som tidigare tillgängligt på olika platser i Hörby. 

- Vår hemsida och vår Facebooksida hålls uppdaterade. 

- Föreningen har annonserat i Östrabybladet, Byanytt som ges ut i Önneköp, Skåne 

Gruppresan, Frostabyggden samt digitalt på riktade Facebooksidor, och via Google 

Adds. Vår verksamhet marknadsförs även på andra Facebooksidor.  

- Föreningen är medlem i Det gröna kulturarvet, Trädgårdsriket, Visit MittSkåne samt 

Skånes Hembygdsförbund genom vilket vi bl.a. får person- och ansvarsförsäkring. Vi 

finns även med i Länsstyrelsens databas minnen.se/tema/platser. 

- Samordningsmöten tillsammans med Radioföreningen och Kulturhuset, har vi haft i 

mars och i oktober. 

- Gravtumbaresternas skötsel, att årligen spraya dem med etanol, har utförts.  

 

 

 

 

…...........................................        …......................................      ….............................. 

Ann-Sofie Haraldsson ordf.  Eva Grip v. ordf.   Lennart Hansson sekr. 

 

 

…..........................................  …............................................           

Göran Vancsa kassör            Robert Frank  

                      

 

…...........................................  …............................................ 

Tommy Svanberg              Ingrid Bromander   

 

Tack till alla Er som har gjort årets verksamhet möjlig bland annat genom allt arbete 

kring parken, olika guidningar och annat frivilligarbete som gjorts. 

Tack även för alla ekonomiska bidrag!    

Styrelsen 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

https://minnen.se/tema/platser

